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Panie Prezesie, po glqbokim namySle apelujq do Pana o rezygnacjq z funkcji Prezesa
Krajowej Rady Lekarsko - Weterynaryjnej. Mimo powt6rnego wyboru na Krajowym Zjeldzie
Lekarzy Weterynarii, spos6b piastowania przez Pana tej funkcji przynosi negatywne skutki dla
calego Srodowiska lekarzy weterynarii. Jednocze6nie istniejq obawy, ie kolejne podjqte przez
Pana decyzje w czasie trwania Vll kadencji moga zagra2ai dalszemu funkcjonowaniu
Samorzqdu i doprowadzii do bezpowrotnych i niekorzystnych zmian dla wszystkich lekarzy
weterynarii.

Nie tylko w mojej ocenie, ale r6wnie2 w ocenie wielu lekarzy weterynarii z catej Polski
jak i ludzi pochodzqcych z innych Srodowisk, Prezes Krajowej Rady Lekarsko - Weterynaryjnej
powinien jednoczyi wszystkich lekarzy weterynarii oraz rozumiei potrzeby lekarzy weterynarii
wolnej praktyki, lekarzy weterynarii zatrudnionych w lnspekcji Weterynaryjnej i Srodowisk
naukowych. Powinien miei koncepcjq na dziatanie i przyszlo6i samorzqdu lekarsko
weterynaryjnego, kierowai praca Krajowej Rady Lekarsko - Weterynaryjnej w spos6b
transparentny z wykorzystaniem potencjalu intelektualnego wszystkich jej czlonk6w.
W dziataniach zewnqtrznych powinien dbai o wizerunek i presti2 zawodu lekarza weterynarii
oraz skutecznie realizowai potrzeby korporacji w zakresie legislacyjnym oraz materialnym.

Z przykro6ciq stwierdzam, Le Pariskie dzialania sE odwrotno5ciq ww. oczekiwafi.
Doprowadzil Pan do sytuacji, w kt6rej samorzqd lekarsko - weterynaryjny stracil swojq pozycjq,
wizerunek i autorytet. Zamiast lqczy(,, Pan dzieli. Warunkiem wykonywania zawodu lekarza
weterynarii jest przynale2no66 do samorzqdu lekarsko - weterynaryjnego. Z zaloienia wszyscy
lekarze weterynarii sq sobie r6wni. Prezes oraz Krajowa Rada Lekarsko - Weterynaryjna
w jednakowym stopniu powinni dbai o wszystkie grupy zawodowe. Z jednej strony w pismach
wysylanych do r62nych oSrodk6w decyzyjnych zabiega Pan o zwiqkszenie Srodk6w finansowych
dla lnspekcji Weterynaryjnej, a z drugiej strony stygmatyzuje Pan to Srodowisko. Stwarza Pan
pozory zainteresowania lnspekcjq Weterynaryjnq, z kt6rych przez wszystkie lata nic
pozytywnego nie wyniknqlo i nie wynika. Problemem dla Pana jest dofinansowywanie inicjatyw
organizowanych p'zez lnspekcjq Weterynaryjnq, jak na przykiad konferencji na temat
afrykariskiego pomoru 5wi6, poniewa2 jak siq Pan wyrazit: ,,nie bqdzie dofinansowania, gdy2
organizatorem jest lnspekcja Weterynaryjna". Podobnie nie rozumiem piqtnowania jednego
z powiatowych lekarzy weterynarii z wojew6dztwa lubelskiego, kt6ry w celu uporzqdkowania



sprawowania kontroli nad wyznaczonymi lekarzami weterynarii wprowadzil czytniki obecnoSci.
Chcialbym zwr6cid uwage, 2e takie rozwiqzania sq ju2 powszechna praktyka w wielu zakladach
pracy. Nie znam przeslanek, kt6rymi kierowat siq ww. powiatowy lekarz weterynarii. Niemniej
jednak przeprowadzone w 2O2O r. kontrole przez Gl6wnego Lekarza Weterynarii wykazaly
szereg uchybieri, dotyczqcych miqdzy innymi przypadk6w jednoczesnej obecnoSci jednego
lekarza weterynarii w kilku miejscach wyznaczenia. Jako samorzqd lekarsko - weterynaryjny
powinniSmy dbai o najwy2sze standardy i potqpiai wszelkie nieprawidlowoSci popelniane
przez lekarzy weterynarii, niezale2nie od ich przynale2noSci do poszczeg6lnej grupy
zawodowej.

Nie rozumiem, jakiemu celowi ma stu2yd pomysl obligatoryjnego umieszczenia miejsca
zatrudnienia na kartach do gtosowania na delegat6w na OkrqgoweZjazdy Lekarzy Weterynarii.
Odbieram to jako kolejnq pr6be dzielenia na lnspekcjq Weterynaryjnq oraz wolnq praktykq.
Obawiam siq, 2e takie dzialania mogq spowodowai zniesienie obowiqzku przynale2no5ci
lekarzy weterynarii zatrudnionych w lnspekcji Weterynaryjnej do samorzqdu lekarsko -
weterynaryjnego.

W Krajowej Radzie Lekarsko - Weterynaryjnej doprowadzil Pan do sytuacji, gdzie
wqska grupa os6b znalazta sobie spos6b na 2ycie. Nie liczy siq interes og6lu, wa2ne jest
wytqcznie to, by ,,zalapai sig" do mo2liwie jak najwiqkszej ilo6ci organ6w. Rolq Krajowej Rady
Lekarsko - Weterynaryjnej catkowicie przejqto Prezydium. Natomiast rola cztonk6w Krajowej
Rady Lekarsko - Weterynaryjnej zostala sprowadzona do przeglosowywania niejednokrotnie
kontrowersyjnych i prezentowanych w ostatniej chwili pomysl6w i uchwal, uwzglqdniajqcych
jedynie punkt widzenia Prezydium. Pandemia Covid-l9 nie usprawiedliwia zerwania tqczno(ci
z czlonkami Krajowej Rady Lekarsko - Weterynaryjnej oraz braku konsultacji poszczeg6lnych
dziala6. Poprzez narzucanie jedynie slusznej racji prezentowanej przezPrezydium, doprowadzit
Pan do podzialu w Krajowej Radzie Lekarsko - Weterynaryjnej, czego skutkiem jest wniosek
o odwotanie czlonk6w Prezydium.

Rok 2020 byl rokiem szczeg6lnym ze wzglqdu na wystqpienie pandemii Covid-L9.
Oczekiwai nale2ato, 2e Krajowa lzba Lekarsko * Weterynaryjna, dysponujqc profesjonalnq
obslugq prawna, rzecznikiem prasowym, zapleczem administracyjno-biurowym, etatowym
dyrektorem, prezesem z nienajgorszq ga2q, bqdq wyznacznikiem dla izb okrqgowych. Niestety
obowiqzek dostosowania pracy izb okrqgowych do zmienionych warunk6w spoczql wylqcznie
na ich barkach. W zdecydowanej wiqkszo6ci izb okrqgowych posiedzenia odbywaty siq
terminowo. Nieprzerwanie wykonywane sq wszystkie zadania. Odbyty siq tak2e zjazdy
sprawozdawcze.

Rok 2020 w Krajowej lzbie Lekarsko - Weterynaryjnej zdominowany zostal dla wielu
kontrowersyjnym sposobem glosowania na czlonk6w do Komisji ds. Specjalizacji Lekarzy
Weterynarii. Przez wszystkie poprzednie lata odbywalo siq to w glosowaniu tajnym. Tym razem
w obawie o wynik ,,dla namaszczonych", bez konsultacji z czlonkami Krajowej Rady Lekarsko -
Weterynaryjnej, narzucono ,,jedyne sluszne rozwiqzanie". Nie uwzglqdnil Pan glos6w
krytycznych i z uporem part do przodu, nie zwa2ajqc na dalsze konsekwencje. Odm6wilem
podobnie jak kilku innych cztonk6w Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej brania udzialu
w tym przedsiqwziqciu, bo wyborami tego nie moina nazwai. Pomimo tego, i2 zgadzalem siq
z wnioskami czterech izb okrqgowych, nie przylqczylem siq do inicjatywy uchylenia uchwaly.
Jedynym powodem tej decyzji byla niechq6,,wyciggania" tego na zewnqtrz.



Panie Prezesie, to Padskie zle decyzje uruchomily kaskadq zdarzeh skutkujqcych zmianq
rozporzqdzenia. Nie cieszg siq z tego, 2e rola samorzqdu lekarsko - weterynaryjnego r6wnie2
w tym aspekcie zostata zmarginalizowana. W pismach do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi
uiywa Pan g6rnolotnych argument6w o roli samorzqdu lekarsko - weterynaryjnego oraz
dbaniu o jakoSi specjalizacji. Jednak przez osiem lat mojego uczestnictwa w pracach Krajowej
Rady Lekarsko - Weterynaryjnej nigdy nie odbyla siq dyskusja nad tym by poprawii jako6i
ksztalcenia. Powszechnq wiedzq jest krytyczna ocena poziomu nauczania przez uczestnik6w
poszczeg6lnych specjalizacji. W mojej ocenie w asygnowaniu na dziewiqd miejsc
przystugujqcych Krajowej Radzie Lekarsko - Weterynaryjnej do komisji, nie liczyly sie
predyspozycje i fachowo6d w poszczeg6lnych dziedzinach specjalizacji. Liczyl siQ klucz
wzajemnych powiqza6, z reguly wszystko bylo ustalone, choi jak pokazuje historia
z poprzedniej kadencji w glosowaniu tajnym bWvaja niespodzianki.

W dniach 20-22 stycznia 2O2I r. planowane jest zdalne posiedzenie Krajowej Rady
Lekarsko - Weterynaryjnej. jednym z punkt6w obrad jest podjqcie decyzji o zaskar2eniu
do Trybunalu Konstytucyjnego rozporzqdzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia
25 wrze6nia 2O2O roku. Czy odbyla siq nad tym dyskusja? Jakie mamy prawne argumenty?
Ponownie wybiera siq Pan na wojnq, ofiarq jak zwykle bqdzie weterynaria. R6wnocze6nie na to
posiedzenie w dniu wczorajszym /L8.OL.2O2L/ przesyla Pan pismo Ministra Rolnictwa
i Rozwoju Wsi nr BHZ.zlf.89.5.2.2O2O z dnia 23 grudnia 2O2O r. w kt6rym Krajowa lzba Lekarsko-
Weterynaryjna proszona jest o wskazanie do 15.01.21 r. przedstawicieli do zespolu roboczego,
kt6rego celem bqdzie podjqcie r6wnolegtych dziala6 do inicjatywy ustawodawczej
zmierzajqcych do ograniczenia antybiotyk6w. Nie odnoszq sie do ewentualnej tre6ci
odpowiedzi na pismo, to powinna rozstrzygnEd Krajowa Rada Lekarsko-Weterynaryjna, lecz
wskazujq na obyczaj zatajania pism przed cztonkami Rady. W tym przypadku uptynqt jui
termin. Korespondencja z Ministerstwem w sprawie Komisji Ds. Specjalizacji Lekarzy
Weterynarii tak2e odbywata siq poza wiedzq Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej. Dziatal
Pan w imieniu Prezydium. Pafskie motto ,,Samorzqd to Ja i kilku poplecznik6w"

W dniu 15 listopada 2O2O r. w imieniu Rady P6lnocno-Wschodniej lzby Lekarsko -
Weterynaryjnej wystosowalem na Pana rqce pismo /PWlLWWNlllg2/2O20/ z apelem
o podjqcie natychmiastowych, alternatywnych dziataf zmierzajqcych do zmiany regulaminu
wybor6w do organ6w izb lekarsko weterynaryjnych, dostosowujqcych do sytuacji
epidemiologicznej w przypadku nieprzediu2enia kadencji/pismo do dzi6 nie zostato przekazane
czlonkom Krajowej Rady Lekarsko - WeterynarVjnej/. Do ostatniej chwili zwlekal Pan
z dzialaniami w tym zakresie. Nie wiem, na co Pan czekal. Przez Pafskq opieszato6i
w przypadku nieprzedlu2enia kadencji wystqpi parali2 izb okrqgowych, nie bqdzie mo2liwo6ci
podejmowania uchwal m.in. nadania prawa wykonywania zawodu, rejestracji zakiad6w
leczniczych dla zwierzqt. Z podobnym apelem wystqpita r6wniei DolnoSlqska lzba Lekarsko -

Weterynaryjna ju2 we wrze6niu 2O2O r. w formie apelu zjazdowego. Dopiero 20 stycznia 2O2L r.
ma byi procedowana uchwata w tym zakresie. W niekt6rych izbach okrqgowych kadencja
uplywa ju2 w marcu. W ka2dym przypadku skazanijesteSmy na laskq ministra.

Panie Prezesie, Pafskim celem powinno byi osiqgniqcie jak najwiqkszych korzySci dla
naszego zawodu. Paiska kadencja jest najdtu2szq w historii naszego samorzqdu lekarsko -

weterynaryjnego. Prezesem jest Pan ju2 prawie 10 lat. Pr6bujq w pamiqci odszukai pozytywne
osiqgniqcia, czy to w zakresie stawek wynagrodzenia czy te2 w zakresie legislacji. Niestety ich
nie znajdujq. Nasza ustawa z dnia 21 grudnia 1990 r. o zawodzie lekarza weterynarii i izbach
lekarsko-weterynaryjnych nie doczekala siq ani jednej poprawki z naszej strony. Wadliwo6i



przepis6w, zwtaszcza na poziomie izb okrqgowych odczuwamy na ka2dym kroku. Dotyczy
to absurd6w przy rejestracji zaklad6w leczniczych dla zwierzqt, gdzie w pierwszej kolejno6ci
na wniosek wlaSciciela zatwierdzony zostaje zaklad leczniczy, a dopiero po tym
przeprowadzana jest weryfikacja. Problemem sq r6wnie2 zapisy obowiqzujqcej frekwencji na
zebraniach wyborczych. lnne samorzqdy, jak na przyktad lekarski czy radc6w prawnych
dostosowaiy przepisy ustaw o ciqgtoSci kadencji organ6w. W naszym przypadku sq to twarde
cztery lata. Mam nadziejq, 2e ministerstwo spowoduje zmianq w tym zakresie,
bo w przeciwnym wypadku bqdzie paralii dzialalnoSci izb okrqgowych. Przyktady m6glbym
mno2yi.

Do niedawna bylem przekonany, 2e nie mamy szczqscia do poszczeg6lnych os6b
piastujqcych wysokie stanowiska na szczeblu ministerialnym czy te2 parlamentarnym. Byd
mo2e tak jest. Jestem jednak przekonany, 2e w olbrzymiej mierze przvczynEjest Pariska osoba.
Mogtem siq o tym przekonai podczas posiedzenia Komisji ds. Specjalizacji Lekarzy Weterynarii,
w kt6rej obaj braliSmy udzial w dniu 22 grudnia 2020 roku. Wstydzilem siq za Pana, kiedy
obrazil Pan wiceministra Szymona Gi2yriskiego poprzez zapytanie, czy posiada stosowne
upowa2nienie do prowadzenia tego posiedzenia. Co te2 przyszlo Panu do gtowy, aby domagai
siq nazwy i rodzaju systemu do przeprowadzenia tajnego glosowania, pomimo wcze6niejszego
zapewnienia prowadzqcego o zachowaniu wszelkich procedur. Dlaczego takich standard6w nie
wprowadzil Pan w Krajowej lzbie Lekarsko - Weterynaryjnej? Podczas tego posiedzenia obrazil
Pan tak2e prof. Krzysztofa Niemczuka Dyrektora Paistwowego lnstytutu Weterynaryjnego -
Pafistwowego lnstytutu Badawczego w Pulawach, zarzucajqc mu nierzetelno5i. Zwr6cit Pan
tak2e uwagq prowadzEcemu by nie wywieral presji i nie narzucal tempa pracy pod egidq
wy2szej konieczno6ci. Jak2e 2alujq, 2e tych standard6w nie wprowadzil Pan w funkcjonowaniu
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryj nej.

Doprowadzit Pan do sytuacji, w kt6rej iadni decydenci nie chcq rozmawiai
z Prezesem Krajowej Rady Lekarsko - Weterynaryjnej, a co za tym idzie z calym samorzqdem
lekarsko-weterynaryjnym. Krytyka nqdzqcych, niezale2nie od aktualnej opcji politycznej
a spotykanie siq z opozycjq inaiwne liczenie na ich pomoc, skutkuje utratq pozyqi, autorytetu
i wizerunku. Pamiqtam r6wnie2 w tygodniku o96lnopolskim zdjqcie Spiqcego ministra
potqczone z Padskimi krytycznymi wypowiedziami. Jak Pan mo2e w tej sytuacji oczekiwad
ja kiejkolwiek przychylno6ci ?

Panie Prezesie, takie postqpowanie nie moglo przynie6i sukces6w. Obraianie skutkuje
tym, 2e cierpi cale Srodowisko lekarsko - weterynaryjne. Skupil siq Pan na produkowaniu wielu
nic niedajqcych pism a nie potrafi Pan zalatwii kilku podstawowych spraw. W dyplomacji
i w polityce do slusznych postulat6w najpierw siq lobbuje, czyni uzgodnienia i w dalszej
kolejno6ci pisze. Ale jak Pan ma to czynii, skoro jest Pan z wiqkszo5ciq decydent6w skl6cony.
Nie stara siq Pan r6wnie2 pozyskai ewentualnych sojusznik6w. Jako weterynaria znajdujemy
siq pod auspicjami Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Dlaczego lzby Rolnicze potrafiq siq
odnalei6? Dlaczego w tych Srodowiskach nie pr6buje Pan pozyskad sprzymierze6c6w? Dlaczego
nie zaprasza Pan ich na zjazdy krajowe, spotkania optatkowe? Zaprasza Pan izby: lekarskie,
architekt6w, pielqgniarek i polo2nych, geodet6w i inne. Organizacji mogqcych nam pom6c
niestety brak. Ale Pan ma inne zdanie -,,jedyne stuszne zdanie".

Zastanawiaiem siq, czy mam moralne prawo domagad siq Pa6skiej dymisji. Nie jest
tajemnicq, 2e nie byl Pan moim kandydatem na stanowisko Prezesa Krajowej Rady Lekarsko -

Weterynaryjnej. Mam odmiennq wizjq funkcjonowania samorzqdu lekarsko - weterynaryjnego.



Jednak2e nigdy nie bylem w stosunku do Pana wrogiem. powierzane mi zadania na rzecz
Krajowej lzby Lekarsko - Weterynaryjnej zawsze wykonywalem sumiennie. Dotyczylo to
zar6wno pracy na rzecz Komisji ds. Lekarzy Wolnej Praktyki i Farmacji, jak tei Komisji
ds. Remontu. Nie zaprzecty Pan mojego wkladu w oszczqdnosci kilkuset tysiqcy ztotych podczas
remontu. Przypomnq, 2e kaida pozycja kosztorysu dostarczonego przez paniq architekt zostata
przeze mnie przeliczona. Kosztorys zawieral absurdy. Na wyburzanych Scianach miaty byi
wcze(niej zbijane tynki. To samo dotyczyto sufitu, gdzie planowano caikowite zbicie starego
tynku, potoienie nowego, a nastqpnie na catoici wykonanie sufitu podwieszanego. podobne
absurdy dotyczyly prac elektrycznych i stolarskich. Ze smutkiem obserwujq, jak marnotrawione
sq pieniqdze, wydawane w nieodpowiedzialny spos6b na tzw. kampaniq medialnq, gdzie
wartoii wydanych na ten cel (rodk5w znacznie przekroczyla koszt catkowitego remontu.
Proszq nie zastawiad siq stanowiskiemZiazdu, gdy2 zostalo to przyjete z pariskiej inicjatywy.

Panie Prezesie, zawi6dt Pan nadzieje i oczekiwania pokladane przez nasze Srodowisko
zawodowe, dlatego te2, mam moralne prawo i dla dobra korporacji apelujq o pana dymisjq.

Do wiadomo5ci:

1. czlonkowie Krajowej Rady Lekarsko-weterynaryjnej - wszyscy;
2. Krajowa lzba Lekarsko-Weterynaryjna;
3. Okrqgowe tzby Lekarsko-Weterynaryjne - wszystkie.


